
 
Balassagyarmat Város Önkormányzata 

Képviselő-testületének 
 

12. számú 
J E G Y Z Ő K Ö N Y V E 

 
KÉSZÜLT: Balassagyarmat Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2024. október hó 

29. napján 16.00 órától tartott   r e n d k í v ü l i  n y í l t  üléséről. 
 
JELEN VANNAK: Csach Gábor polgármester, Huszár Péter alpolgármester, Bárányné Dr. Balázs 

Mária, Bojtos István, Borenszki Ervin, Dr. Kasuba Klaudia, Dr. Szabó Géza, Frankó 
Viktória, Münzberg Gusztáv és Pulay Gergely képviselők 

 
HIVATALBÓL JELEN VAN: dr. Varga Andrea jegyző 

Balázsné Cservenák Ildikó osztályvezető 
     Szikora Péter osztályvezető 

 
MEGHÍVOTTKÉNT JELEN VAN: Kovács Csaba ügyvezető 

Feigli Ferenc ügyvezető 
 

Csach Gábor polgármester köszönti a megjelenteket és a Hivatal dolgozóit. Ezek után megállapítja az ülés 
határozatképességét, (12 képviselőből 10 jelen van, Adamek István és Győri János képviselők 
távolmaradásukat előre jelezték) és azt megnyitja. 
 
Csach Gábor polgármester: Borenszki Ervin képviselő úr - bár határidőben nem nyújtott be kérelmet -, 
költségvetés tárgyában napirend előtti hozzászólásra kér lehetőséget. Kérem a Képviselőtársaimat, hogy a 
jövőben, felszólalási igényüket a felszólalás tárgyának és pontos címének megjelölésével, legkésőbb a 
képviselő-testületi ülést megelőző nap 12.00 óráig tegyék meg. 
Most, javaslom, hogy támogassuk Képviselő úr kérését. 
 
A Polgármester megkérdezi, hogy a napirendre vonatkozóan van-e valakinek javaslata, kiegészítése?  
Megállapítja, hogy nincs. 
 
A Polgármester szavazásra bocsátja Borenszki Ervin képviselő napirend előtti felszólalásra vonatkozó 
kérését, melyet a Képviselő-testület egyhangú 10 igen szavazattal elfogadott. 
 
A Polgármester szavazásra bocsátja a napirendet, melyet a Képviselő-testület egyhangú 10 igen 
szavazattal elfogadott. 
 
A mai ülés napirendje a következő: 
 
Nyílt ülés: 
1.) Előterjesztés a Balassagyarmat Rákóczi u. 33. szám alatti 1533/A/2 hrsz-ú helyiség biztosítására 

Balassagyarmat Város Roma Nemzetiségi Önkormányzata részére. 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 
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Zárt ülés: 
1.) Előterjesztés a Balassagyarmati Városüzemeltetési Nonprofit Kft-vel kapcsolatos döntések 

meghozatalára 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 
 

 
Napirend előtt: 
 
Csach Gábor polgármester tájékoztatást ad a rendkívüli ülés okáról. Elmondja, hogy a Balassagyarmati 
Városüzemeltetési Nonprofit Kft-vel kapcsolatos döntések meghozataláról szóló előterjesztéshez egy 
ajánlattevővel még október 24-én is tárgyaltunk. Az előterjesztés nem lett volna teljes, a Testület döntése 
nem lett volna megalapozott, ha a rendes, októberi ülésen került volna megtárgyalásra. 
Ezt követően napirend előtti felszólalásra megadja a szót Borenszki Ervin képviselő úrnak. 
 
Borenszki Ervin: Tisztelt Polgármester úr! Tisztelt Képviselő-testület! Köszönöm a szót, cserébe igen rövid 
próbálok lenni. A helyi iparűzési adó bevételként való tervezése úgy érzem, hogy egy picit nehézkesebb 
lesz, mint a korábbi években volt. Azt szeretném megkérdezni, hogy a 2024. évi szinten való befagyasztás, 
körülbelül milyen összeggel fogja „megkurtítani” a 2025. évi költségvetésünket? Polgármester úr szép 
szavával élve annyit tennék még ehhez hozzá, hogy minden kormány ott „somfordált” a helyi iparűzési adó 
körül, de a mostani tudása szerint van-e olyan opció, hogy ebből a kistérségi keretből a város vissza tud-e 
majd pályázni?  
A következő észrevételem arra vonatkozik, amit Lombos István képviselő úr vetett fel az elmúlt pénzügyi 
bizottsági ülésen, hogy a kézilabda munkacsarnokot az újjászerveződő és elég jól induló kézilabda 
szakosztály, - ami a Palóc Farkasokon belül működik - a magas bérleti díj okán nem igazán tudja használni. 
Ezt most azért hozom a testület elé, mert nem biztos, hogy mindenki tud arról, hogy Lombos képviselő úr 
kezdeményezte, hogy a Szakosztály kifejezetten erre a célra épült – tudomása szerint most üresen álló - 
munkacsarnokban tudjon dolgozni, felkészülni, illetve mérkőzéseket játszani. Számítása szerint ennek 
biztosítása olyan 1,5 millió forintba kerülne. Köszönöm. 
 
Csach Gábor polgármester: Elsőként a második észrevételre válaszolok. A Kézilabdacsarnok nem áll 
üresen, hiszen egyrészt a kereskedelmi és az ipari iskola is tart ott testnevelésórákat, másrészt az 
egyesületek is használják, úgy tudom, hogy a Palóc Farkasok is, csak nem olyan gyakorisággal, mint 
szeretné. Az önkormányzat egyébként a mérkőzések támogatásával biztosít többletforrást részükre. A 
Nemzeti Sportügynökséghez nagyon nehéz bejutni, de a holnapi napon a kézilabda, és az úszószakosztály 
vezetője Fenyőházi-Nagy Andrea fog hozzám jönni egy megbeszélésre, úgyhogy gondolom, erről is fogunk 
beszélni, és nyilván meg fogjuk nézni, hogy mit tudunk tenni az ügy érdekében. Sajnos nem sikerült elérni, 
hogy a bérleti díjakat normális keretek között állapítsák meg, mert az ügyintézők egy rendeletre hivatkoznak, 
amiben nincs mozgás, de a problémát értem.  
Elnök úr nem hallgatja a Hvg podcasteket, a HIPA-ra ott válaszoltam. Azt nem tudjuk, hogy mennyi lesz 
jövőre a HIPA bevételünk, de a nagy adózóinkkal kapcsolatban vagyunk, és év végén a költségvetés 
összeállításakor egyeztetünk velük, hiszen az éves bevallásukat, a következő év májusában teszik meg. 
Májusban tehát okosabbak leszünk, de nyilván óvatosan fogunk tervezni, azonban az biztosnak látszik, 
hogy több lesz, mint az idei. Pontos számot majd Szikora Péter osztályvezető úr tud mondani, de az biztos, 
hogy hangsúlyos az idei évünk. Az probléma, hogy a szolidaritási adót két évvel korábbról fizetjük, az 
iparűzési adóbevételeink pedig egy évvel korábban vannak. Tehát amikor már tudjuk, hogy mennyi lesz az 
adónk, akkor már tudjuk, hogy a rákövetkező évben mennyi a szolidaritási adónk. Konkrét jogszabályt senki 
nem olvasott még, amit a megyéken az államtitkárok és a miniszter ismertettek, az egy tervezet volt, 
részleteket nem tudunk, de az biztos, hogy rengeteg módosítás lesz az tervezettekhez képest. Egy ilyen 
módosítás például, a visszapályázás lehetősége, tehát nemcsak az a település kap fejlesztési forrást, 
akinek nincs adótöbblete, a járásnak kétszer akkora projektcsomagot kell összeraknia, mint amekkora 
forrás a rendelkezésre áll. A nógrádi, illetve a balassagyarmati járásban 250 millió forint fog érkezni, de azt 
nem tudjuk, hogy mennyi fog „elvonódni”. Ez 70-től 200 millióig bármennyi lehet, ami Balassagyarmat 
többlete lesz. Az iparűzési adónál van olyan, hogy májusban, ha azt látja a cég, hogy a bevallásához képest 
a 2. félévben nem lesz bevétele, akkor egyszerűen nem fizet. Tehát ez annyira képlékeny, hogy nem lehet 
tudni, de 250 milliót biztos fog kapni a térség, amiről kilenc polgármester fog dönteni, meg a vármegyei 
közgyűlési elnök. A legutóbbi társulási ülésen megegyeztünk a polgármesterekkel, hogy azok a települések, 
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akiknek adótöbblete lesz, azok megkapják azt a pénzt, mert úgy számol a Pénzügyminisztérium, hogy a 
balassagyarmati járásba több pénz fog visszaáramolni, mint amennyi „elvonódik”. A többinél nincs 
kiegészítés. A Minisztérium azon is gondolkodik, hogy legyen egy ösztönzőrendszer, valamilyen 
kedvezmény az újonnan belépő adózók tekintetében. Az adóerő-képesség vonatkozásában nem tudom, 
hogy lesz-e elmozdulás, de az biztos, hogy azon leszünk, hogy mindenféleképp visszakapjuk azt az 
adótöbbletet, ami keletkezik. A jogszabályról legkésőbb novemberben vagy decemberben szavaz a 
parlament, akkor okosabbak leszünk. Van „B” tervünk, próbáljuk adótechnikai eszközökkel megoldani a 
problémát, tehát az adócsoporttal elindult a gondolkozás, így nem gondolom, hogy probléma lesz. 
Most a napirendek tárgyalása következik. 
 
N a p i r e n d: 
 
1.) Előterjesztés a Balassagyarmat Rákóczi u. 33. szám alatti 1533/A/2 hrsz-ú helyiség biztosítására 

Balassagyarmat Város Roma Nemzetiségi Önkormányzata részére. 
Előterjesztő: Csach Gábor polgármester 

 
Csach Gábor polgármester: A törvény értelmében Balassagyarmat Város Önkormányzata köteles 
helyiséget biztosítani a Roma Nemzetiségi Önkormányzat részére. Javaslom, hogy az eddigi gyakorlat 
szerint az ingatlant továbbra is bocsássuk a Nemzetiségi Önkormányzat részére.  
Kérdés, vélemény? Bojtos István képviselő úr ügyrendi javaslattal kíván élni. Megadom a szót, 
parancsoljon! 
 
Bojtos István: Tisztelt Polgármester úr, Tisztelt Testület. Azért kértem szót, mert szeretném hallani a 
véleményüket a Gyenes Szilárd-féle levélről, amit mindegyikünknek elküldött. Mivel Polgármester úr ezt 
nem említette a képviselő-testületi ülés elején, ezért az ezzel kapcsolatos véleményt most szeretném 
hallani. 
 
Csach Gábor polgármester: Képviselő úr, a napirendi pontnál el fogom mondani, de Ő napirendről történő 
levételt javasolt, azonban, mivel már nem képviselő, nem tehet ilyen javaslatot. Ezt Önöknek kellett volna 
megtenni, amit majd annál a napirendnél megtehetnek és ott én is el fogom mondani a véleményemet, de 
röviden annyit, hogy Szilárdnak nincs igaza és feleslegesen aggodalmaskodik. 
A napirendhez kapcsolódóan kérdés, vélemény? Nincs. 
 
A Polgármester szavazásra bocsátja a határozati javaslatot, melyet a Képviselő-testület egyhangú 11 
igen szavazattal elfogadott. 
 

BALASSAGYARMAT VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

154/2024.(X.29.)   h a t á r o z a t a 
a Balassagyarmat, Rákóczi u. 33. szám alatti, 1533/A/2. hrsz-ú helyiség biztosításáról 

Balassagyarmat Város Roma Nemzetiségi Önkormányzata részére 
 

1.) Balassagyarmat Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a nemzetiségiek jogairól szóló 2011. évi 
CLXXIX törvény 80. § (1) bekezdés a) pontja alapján a kizárólagos tulajdonát képező, Balassagyarmat, 
Rákóczi fejedelem útja 33. szám alatti, 1533/A/2. hrsz-ú, 65 m2 alapterületű, nem lakás céljára szolgáló 
helyiséget a 2029. évi választásokig térítésmentesen használatba adja, Balassagyarmat Város Roma 
Nemzetiségi Önkormányzata részére az önkormányzati feladat ellátásához. 

 
2.) A Képviselő-testület felhatalmazza polgármestert a használati szerződés megkötésére. 
 
Határidő: a szerződés megkötésére 2024. november 15. 
Felelős:  Csach Gábor polgármester 
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A Polgármester a napirendek tárgyalását követően elmondja, hogy a Képviselő-testület zárt ülés keretében 
folytatja a napirendek tárgyalását, melynek anyagát külön jegyzőkönyv tartalmazza.  
 
 
 
 
 
 
 
 

K.m.f. 
 
 
 
 
 
 
 
 

 /: Csach Gábor :/ /: dr. Varga Andrea :/ 
   polgármester        jegyző 


